
ΓΕΩΡΓΙΑ ΜΟΥΤΖΟΥΡΗ | https://teachergeorgiasclass.weebly.com/ 
 

 
 
  
 

 
  
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
  

 

  
 

 
 
 
 

                       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Τι να προσέξω: 
 

Τα αρσενικά Ουσιαστικά σε -ής µπορεί να έχουν: 
 

τον ίδιο αριθµό συλλαβών στον ενικό και πληθυντικό (ισοσύλλαβα) 
                                 π.χ. ο ναύτης - οι ναύτες 
 

να έχουν µια συλλαβή παραπάνω στον πληθυντικό (ανισοσύλλαβα) 
π.χ. ο φούρναρης - οι φουρνάρηδες 

 

Όνοµα: 
 

 

Τα αρσενικά ουσιαστικά που τελειώνουν σε -ης 

γράφονται µε ήτα ( η ) 
π.χ. ο ποιητής, ο ράφτης, ο µανάβης  

Ας δούµε τώρα πως κλίνονται: 

 
 
 
 
 

Ενικός Αριθµός 

ο µαθητής 

του µαθητή 

τον µαθητή 

-  µαθητή 

Ονοµαστική 

Γενική 

Αιτιατική 

Κλητική 

ο ναύτης 

του ναύτη 

τον ναύτη 

-  ναύτη 

ο φούρναρης 

του φούρναρη 
 

τον φούρναρη 
 

- φούρναρη 

Πληθυντικός Αριθµός 

οι µαθητές 

των µαθητών 

τους µαθητές 

- µαθητές 

Ονοµαστική 

Γενική 

Αιτιατική 

Κλητική 

οι ναύτες 

των ναυτών 

τους ναύτες 

- ναύτες 

οι φουρνάρηδες 

των φουρνάρηδων 

τους φουρνάρηδες 

- φουρνάρηδες 
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Ας κάνω τώρα εξάσκηση… 

 
 
 
 

 
 

1. Συµπληρώνω τις καταλήξεις των ουσιαστικών. 
 

     

        ο Δηµήτρ___  ο χτίστ___ 

        ο Παναγιώτ___  ο υπολογιστ___ 

        ο Αντών___   ο ακροβάτ___ 

        ο Μανώλ___   ο ψάλτ___ 

        ο Μιχάλ___   ο ποδηλάτ___ 

        ο Βασίλ___   ο γυµναστ___ 

 
2. Βάζω τα ουσιαστικά από τον Ενικό στον Πληθυντικό αριθµό. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ενικός  
Αριθµός: 

 

 

ο διαβήτης 

ο µαγνήτης 

ο µπογιατζής 

ο τραγουδιστής 

ο µανάβης 

ο νοικοκύρης 

ο αθλητής 

ο καφετζής 

ο κλέφτης 

 

 

Πληθυντικός  
Αριθµός: 

 

 

οι ________________ 

__________________ 

__________________ 

__________________ 

__________________ 

__________________ 

__________________ 

__________________ 

__________________ 

 

Τα ουσιαστικά που 
σηµαίνουν 

ονόµατα ανθρώπων 
π.χ. Θανάσης 

ονοµάζονται κύρια 
και δεν έχουν 
πληθυντικό.  

Όλα τα υπόλοιπα 
ονοµάζονται κοινά. 

Κ
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3. Βάζω το δεύτερο ουσιαστικό στην γενική πτώση. Προσέχω τους 
τόνους στη γενική πληθυντικού. 
 

τα παπούτσια - ο χορευτής   τα παπούτσια του χορευτή  

τα βιβλία - ο καθηγητής  ______________________ 

τα εργαλεία - οι αγρότες  ______________________ 

τα ψωµιά - οι φουρνάρηδες  ______________________ 

τα µαθήµατα - οι φοιτητές  ______________________ 

τα όπλα - ο στρατιώτης  ______________________ 

 
4. Συµπληρώνω τις προτάσεις µε τα ουσιαστικά από την παρένθεση 
στην κατάλληλη πτώση. 
 
 

Ακούσαµε προσεχτικά την απόφαση του ___________ (δικαστής). 
 
Μετρήσαµε τους  ___________ (θεατής) της παράστασης. 
 
Οι _____________ (παντοπώλης) σιγά σιγά εξαφανίζονται στη 
σηµερινή εποχή. 
 
Κύριε  ___________! (διευθυντής) Μπορώ να σας απασχολήσω 
για λίγο; 
 
Ο παππούς γνωρίζει πολύ καλά όλους τους _______________ της 
γειτονιάς (κρεοπώλης)  
 
Ο Μάριος πήδηξε τον ___________ (φράχτης) του σχολείου. 
 
Η επιβίβαση των ___________ (επιβάτης) θα γίνει από την πίσω 
πόρτα του αεροσκάφους. 

 
 
 

5. Κλίνω στο τετράδιο µου τα ουσιαστικά: ο εργάτης, ο καφετζής. 
 
 
 


